

KAAD Sur Place/Third Country Scholarship Program

Lebanon

The KAAD Sur Place/Third Country Scholarship Program for Lebanon (SP) program is open to Syrian and Iraqi refugees and Lebanese students. It offers scholarship support for master studies at one of the officially accredited universities of Lebanon. The program is open to applications for master studies in all academic disciplines (excluding medicine and dentistry). Application is possible before or after enrollment.



- Lebanese, Syrian and Iraqi bachelor degree holders (m/f)
- Master studies at one of the officially accredited **Lebanese** universities
- Application possible before or after enrollment for master program
- Full coverage of study fees and administrative fees. Monthly scholarship (for students without regular income): 600,- Euros
- KAAD application timelines: 15 January and 30 June
- All disciplines, excluding medicine and dentistry.
- Preference is given to applications related to
 - development (e.g. resource management, hydrology),
 - refugee crisis mitigation,
 - social and trauma work and conflict management,
 - the preservation of cultural and religious diversity.

- Étudiants (m/f) libanais, syriens et irakiens diplômés au niveau de Licence/B.A./B.Sc.
- Master dans une université **au Liban** (établissements de hautes études accrédités)
- Possibilité d'application auprès du KAAD avant ou bien après la registration à l'université locale
- Couverture des frais d'études et des frais administratives. Bourse (pour les étudiants sans revenu régulier): 600,- Euros par mois
- Délais de candidature: 15 janvier et 30 juin
- Toutes les disciplines académiques, à l'exception de médecine et odontologie
- Préférence spéciale pour les disciplines portant une importance directe pour
 - le développement régional,
 - la mitigation de la crise migratoire en Moyen-Orient,
 - l'aide sociale et psychologique,
 - la préservation de la diversité culturelle et religieuse de la région.

About KAAD

KAAD (Katholischer Akademischer Ausländer-Dienst) is a church related scholarship organization based in Bonn/Germany. In recent years, KAAD's work has been extended to postgraduate studies at local universities in selected partner countries (including Jordan, Lebanon and Egypt) supported by third country scholarships.

From its founding year 1954 onwards, KAAD's work has been based on the solidarity and commitment of German Catholics towards the World Church. KAAD's services support churches in Africa, Asia and Latin America, Eastern Europe and the Middle East in their efforts to promote a new generation of young leaders who initiate social and cultural development in their respective countries.

Applicants are expected to have

- excellent qualifications in the intended field of study
- personal integrity and a strong social commitment
- active involvement as a member of a Christian church (non-Christians can only be granted support in well-founded exceptional cases)
- readiness to actively participate in local KAAD network activities (including seminars and other cultural events as well as meetings between KAAD scholarship holders and local alumni)

A propos du KAAD

Le KAAD (Katholischer Akademischer Ausländer-Dienst) est une organisation de L'Église catholique avec son siège à Bonn/Allemagne, qui octroie des bourses d'études. Récemment, le KAAD a commencé à offrir un nouveau programme de bourses pour étudiants qualifiés qui désirent poursuivre leur formation au sein d'un établissement de hautes études au Moyen-Orient (Jordanie, Liban, Égypte).

La base de travail du KAAD dès 1958 est l'engagement solidaire des catholiques allemands envers l'Église mondiale. Par le KAAD, ils soutiennent les Églises d'Afrique, d'Asie, d'Amérique Latine, de l'Europe de l'Est et du Moyen-Orient dans leurs efforts de former une nouvelle génération appelée à prendre en charge des responsabilités dans le développement social et culturel de leurs pays.

Conditions à remplir par le candidat:

- aptitudes académiques particulières pour le projet d'étude
- intégrité de personne et engagement social prononcé
- appartenance à une église chrétienne et engagement religieux (bourses peuvent être prévues pour des candidats non chrétiens seulement en cas d'exception bien justifié)
- participation active dans les séminaires et activités culturelles de la communauté locale des étudiants et alumni du KAAD

List of necessary documents / Liste des documents nécessaires

Please note that submitted documents must be translated in English, French or German language.

| |
|---|
| motivation letter , explaining why you wish to study in Lebanon and why you apply with a Church organization and expressing your commitment to participate in local KAAD activities <i>lettre de motivation expliquant pourquoi vous désirez poursuivre vos études en Liban, pourquoi vous avez choisi une organisation d'église pour votre demande de bourse et si vous acceptez de vous investir dans les activités locales du KAAD</i> |
| detailed CV with passport photo / <i>curriculum vitae détaillé avec une photo d'identité</i> |
| copy of the passport / <i>copie du passport</i> |
| detailed recommendation letter of a priest or a bishop on the social/religious commitment <i>lettre de recommandation détaillée de l'église locale sur votre engagement social/religieux</i> |
| two recommendation letters of university lecturers (should be PhD-holders). <i>deux lettres de recommandation de deux professeurs (Dr.) sur votre qualification académique</i> |
| certified true copies of academic transcripts of all university studies / <i>relevé de notes des études universitaires</i> |
| certified true copies of university certificates / <i>copies certifiées des certificats et diplômes universitaires</i> |
| certified true copies of secondary school certificate <i>copies certifiées des certificats de fin des études secondaires</i> |
| admission letter of the university (if available) / <i>lettre d'admission de l'université (si disponible)</i> |
| filled application form with signature / <i>formulaire de candidature avec signature</i> |
| salary proof and declaration of income / <i>attestation sur vos revenus mensuels</i> |
| declaration of other scholarships that you receive or have applied for <i>déclaration d'autres bourses/demandes de bourse</i> |
| official fee structure of the Master course (credit hour fees and administrative fees) <i>état de frais d'études (frais de crédit et frais administratifs)</i> |

If you are interested in a KAAD scholarship application please contact
Si vous êtes intéressés à une bourse KAAD, veuillez contacter
middleeast@kaad.de

Katholischer Akademischer Ausländer-Dienst (KAAD)
Catholic Academic Exchange Service (KAAD)
Hausdorffstrasse 151
D-53129 Bonn, Germany
middleeast@kaad.de
www.kaad.de